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PROTOKÓŁ  NR  II/06 

z II  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  III  KADENCJI 
 

(11.12.2006 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 11
10

 – radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku. 

 

[powitanie gości, w tym senatorów: Antoniego Motyczki, Czesława 

Żelichowskiego, poseł Beaty Libery-Małeckiej, Wicewojewody Artura 

Warzochy Śląskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji Marka Karolczyka] 

 

Chwilą ciszy uczczono pamięć ofiar stanu wojennego, szczególnie poległym 

podczas pacyfikacji Kopalni Wujek. 

 

wyznaczenie radnych do komisji skrutacyjnej: 

 

1. radny Marian Gajda, 

2. radny Mieczysław Jagiełło. 

 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – na sali jest 47. radnych, a co 

za tym idzie obrady są prawomocne. 

 

Radni nieobecni (według listy): Leokadia Sobczyńska. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie powołania Komisji Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druki III/7 – III/17). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk III/18). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2007 (druk III/22). 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Województwo Śląskie (druk III/25). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2006 

rok (druk III/27). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 

2006 rok (druk III/28). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 rok 

gospodarstwa pomocniczego i rachunku dochodów własnych jednostek 

budżetowych (druk III/26). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Szpitalowi Chorób Płuc w 

Siewierzu (druk III/20). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych związanych z budowaniem systemu ratownictwa 

medycznego (druk III/21). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Najświętszej Maryi Panny w 

Częstochowie umowy najmu lokali użytkowych na okres 10 lat (druk 

III/23). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu poprzez 

utworzenie w jego strukturach Poradni Kardiologicznej (druk III/24). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czynności z zakresu prawa pracy 

dokonywanych przez Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

wobec Marszałka Województwa Śląskiego (druk III/29). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk III/19). 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – porządek obrad został 

przesłany wraz z zaproszeniem na sesję. W dniach 7. i 8. grudnia Zarząd 

Województwa przesłał dodatkowe uchwały w sprawie: ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają w budżecie własnym Województwa Śląskiego 

z upływem roku budżetowego 2006 oraz określenia ostatecznego terminu ich 

realizacji w 2007 roku (druk III/30), uchylenia uchwały Nr II/53/29/2006 w 

sprawie aktualizacji Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Województwa 

Śląskiego (druk III/31), udzielenia pomocy finansowej celem wsparcia osób 

poszkodowanych w wyniku katastrofy (druk III/32). Umieszczenie w 

porządku obrad tych projektów uchwał będzie wymagało uzyskania w 

głosowaniu bezwzględnej większości, zgodnie z zapisem art. 21 ust. 2 ustawy 

o samorządzie województwa. W przypadku przegłosowania proponuję 
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umieścić je w porządku obrad jako ostatnie punkty merytoryczne. Ponadto, 

Zarząd przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

planu finansowego na 2006 rok gospodarstwa pomocniczego i rachunku 

dochodów własnych jednostek budżetowych z druku III/26. Oprócz tego w 

ramach autopoprawki, w druku III/33, uchwała w sprawie powołania doraźnej 

Komisji ds. Polityki Prorodzinnej i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi. Będzie to umieszczone w punkcie 5. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – jest w propozycjach Zarządu uchwała dotycząca 

uchylenia wcześniejszej uchwały dotyczącej WPI i jeśli przy innych 

projektach jest uzasadnienie, o tyle w tym przypadku nie ma nic. Poprosił o 

kilka słów w tej kwestii. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – odpowiedź będzie w ciągu 

sesji. 

 

- Marszałek Janusz Moszyński – brak uzasadnienia jest przeoczeniem, 

zostanie dostarczone zanim dojdzie do tego punktu. Jest to rzecz oczywista – 

WPI zostanie uchwalony wraz z projektem budżetu, w związku z tym 

poprzedni musi być uchylony. 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku uchwały w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają w budżecie własnym Województwa 

Śląskiego z upływem roku budżetowego 2006 oraz określenia ostatecznego 

terminu ich realizacji w 2007 roku (druk III/30): 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały Nr II/53/29/2006 w sprawie aktualizacji Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego Województwa Śląskiego (druk III/31): 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej celem wsparcia osób poszkodowanych w wyniku katastrofy 

(druk III/32): 
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za  47 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie powołania Komisji Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druki III/7 – III/17 oraz III/33). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk III/18). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2007 (druk III/22). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Województwo Śląskie (druk III/25). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2006 

rok (druk III/27). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2006 

rok (druk III/28). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 rok 

gospodarstwa pomocniczego i rachunku dochodów własnych jednostek 

budżetowych (druk III/26 + autopoprawka). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Szpitalowi Chorób Płuc w 

Siewierzu (druk III/20). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych związanych z budowaniem systemu ratownictwa medycznego 

(druk III/21). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Najświętszej Maryi Panny w 

Częstochowie umowy najmu lokali użytkowych na okres 10 lat (druk III/23). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu poprzez utworzenie 

w jego strukturach Poradni Kardiologicznej (druk III/24). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czynności z zakresu prawa pracy 

dokonywanych przez Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

wobec Marszałka Województwa Śląskiego (druk III/29). 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk III/19). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają 

w budżecie własnym Województwa Śląskiego z upływem roku budżetowego 

2006 oraz określenia ostatecznego terminu ich realizacji w 2007 roku (druk 

III/30). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr II/53/29/2006 w sprawie 

aktualizacji Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Województwa 

Śląskiego (druk III/31). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej celem wsparcia 

osób poszkodowanych w wyniku katastrofy (druk III/32). 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

za  47 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie 

pomiędzy sesjami: 
 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – punkt ten od dzisiejszego 

posiedzenia zostanie ograniczony do samego sprawozdania Marszałka, zaś 

uwagi, zapytania będą zgłaszane w punkcie: interpelacje, zapytania…  

 

- Marszałek Janusz Moszyński – przedstawił sprawozdanie z działalności 

Zarządu za okres od 30. listopada do 7. grudnia [stanowi załącznik do 

protokołu]. 

Informacja na temat ZPORR: 

- poziom refundacji środków z EFRR dla beneficjentów I i III priorytetu wynosi 

265,4 mln zł. Łącznie dla beneficjentów EFRR i EFS poziom refundacji 

wynosi 300,5 mln zł, co stanowi 27,4 %; 

- w ramach działania 2.2 – wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez 

programy stypendialne, do chwili obecnej przekazano łącznie kwotę ponad 

37,5 mln zł. Województwo otrzymało refundację zaangażowanych środków w 

wysokości 16,5 mln zł na podstawie zbiorczych wniosków o płatność. 
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- zamówienia publiczne: rozstrzygnięto postępowania na wykonanie podstrony 

do głównej strony internetowej Urzędu Marszałkowskiego, na prezentację w 

miesięczniku The Polish Voice, na usługę wynajmu tablic reklamowych w 

pociągach Inter-City, na produkcję bilbordu (akcja Beskidy zimą), na 

sporządzenie aktów notarialnych związanych z nabyciem działek pod 

północne obejście Żywca, na wykonanie opracowania dotyczącego 

powiązania komunikacyjnego lotniska w Pyrzowicach z aglomeracją 

górnośląską, na sporządzenie operatów szacunkowych dla wyceny 

nieruchomości w Raciborzu oraz 34. samodzielnych lokali mieszkalnych w 

Bystrej; 

- został zmieniony skład sądu konkursowego na wykonanie koncepcji Muzeum 

Śląskiego (w związku ze zmianą składu Zarządu) – w miejsce Pana Mariana 

Jarosza został powołany Pan Sławomir Kowalski; 

- rozpoczęto kampanię promocyjną dotyczącą zimowego wypoczynku w 

Beskidach; 

- w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z Panią Minister Gęsicką; 

- według wstępnej oceny zagrożona jest inwestycja zadaszenia Stadionu 

Śląskiego – 2 nierozstrzygnięte przetargi doprowadziły do sytuacji, w której 

może być problem z wykonaniem ze względu na nieprzekraczalne terminy 

dofinansowania; 

- trwają prace nad rozwiązaniem problemów remontu budynku przy ulicy 

Dąbrowskiego. 

 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie powołania Komisji Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki III/7 – III/17 oraz III/33): 
 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – zgodnie z ustaleniami 

kandydatów do komisji przedstawiać będą szefowie klubów, czy liderzy 

ugrupowań. 

 

 

1) powołanie Komisji Rewizyjnej: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Gabrieli Lenartowicz (jako zastępcy przewodniczącego), Bogusława 

Śmigielskiego (jako zastępcy przewodniczącego) oraz Mieczysława Jagiełły. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Piotra Spyry 

(jako przewodniczącego) i Jacka Świetlickiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydaturę Wiesława 

Marasa. 
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- radny Zygmunt Wilk – PSL zgłasza kandydaturę Leszka Piotrowskiego. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w wyżej 

zaproponowanym składzie (druk III/7): 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

2) powołanie Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Krzysztofa Stachowicza (jako przewodniczącego), Piotra Lewandowskiego 

(jako zastępcy przewodniczącego), Piotra van der Coghena, Wacława Kani. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Jana 

Kawuloka (jako zastępcy przewodniczącego), Ryszarda Majera, Piotra Spyry. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Wiesława 

Marasa i Michała Czarskiego. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Budżetu, Skarbu 

i Finansów w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/8): 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

3) powołanie Komisji Edukacji, Nauki i Kultury: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Jerzego Ziętka (jako zastępcy przewodniczącego), Martyny Starc (jako 
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zastępcy przewodniczącego), Wojciecha Zamorskiego, Antoniego 

Piechniczka. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Andrzeja 

Kamińskiego (jako przewodniczącego), Ryszarda Majera, Leokadii 

Sobczyńskiej, Jacka Świetlickiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Sergiusza 

Karpińskiego i Michała Czarskiego. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Edukacji, Nauki 

i Kultury w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/9): 

 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4) powołanie Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Zygmunta Klosy (jako przewodniczącego), Grzegorza Sztolcmana (jako 

zastępcy przewodniczącego), Piotra van der Coghena, Jerzego Ziętka. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Jana 

Borzymowskiego (jako zastępcy przewodniczącego), Krzysztofa Ślaskiego, 

Jana Kawuloka. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Sergiusza 

Karpińskiego, Henryka Moskwy. 

 

- radny Zygmunt Wilk – PSL zgłasza kandydaturę Zygmunta Wilka. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 



 9 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Polityki Społecznej i 

Ochrony Zdrowia w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/10): 

 

za  47 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

5) powołanie Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: Karola 

Węglarzego (jako zastępcy przewodniczącego), Marcina Kędrackiego, 

Martyny Starc. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: 

Włodzimierza Skalika (jako zastępcy przewodniczącego), Marka Migasa, Jana 

Borzymowskiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Alfreda 

Brudnego (jako przewodniczącego). 

 

- radny Zygmunt Wilk – PSL zgłasza kandydaturę radnego Zygmunta Wilka. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i Terenów 

Wiejskich w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/11): 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6) powołanie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Gabrieli Lenartowicz (jako przewodniczącej), Adama Zdziebło (jako zastępcy 

przewodniczącego), Grzegorza Sztolcmana, Andrzeja Szewińskiego, Wacława 

Kani, Bogusława Śmigielskiego. 
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- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Czesława 

Sobierajskiego (jako zastępcy przewodniczącego), Andrzeja Hutnika, Adama 

Wolaka, Witolda Naturskiego, Włodzimierza Skalika. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Mariana 

Gajdy, Henryka Moskwy. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego w wyżej zaproponowanym składzie (druk 

III/12): 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7) powołanie Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Antoniego Piechniczka (jako przewodniczącego), Andrzeja Szewińskiego 

(jako zastępcy przewodniczącego), Piotra van der Coghena, Mieczysława 

Jagiełły, Jerzego Ziętka. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Adama 

Wolaka (jako zastępcy przewodniczącego), Marka Migasa, Włodzimierza 

Skalika, Jana Borzymowskiego, Andrzeja Kamińskiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Mariana 

Jarosza, Cezarego Stryjaka. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Sportu, Turystyki i 

Rekreacji w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/13): 

 

za  45 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

8) powołanie Komisji Statutowo-Regulaminowej: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: Piotra 

Lewandowskiego, Adama Zdziebło. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydaturę: Marka 

Migasa (jako zastępcy przewodniczącego). 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydaturę: Sergiusza 

Karpińskiego (jako zastępcy przewodniczącego). 

 

- radny Zygmunt Wilk – PSL zgłasza kandydaturę Leszka Piotrowskiego (jako 

przewodniczącego). 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Statutowo-

Regulaminowej w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/14): 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9) powołanie Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Marcina Kędrackiego (jako przewodniczącego), Krzysztofa Stachowicza (jako 

zastępcy przewodniczącego), Piotra Zienca, Ludgardy Buzek, Karola 

Węglarzego. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Andrzeja 

Hutnika (jako zastępcy przewodniczącego), Czesława Sobierajskiego, Adama 

Wolaka. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Alfreda 

Brudnego i Mariana Gajdy. 
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- radny Zygmunt Wilk – PSL zgłasza kandydaturę Zygmunta Wilka. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w wyżej zaproponowanym składzie (druk III/15): 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

10) powołanie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Wojciecha Zamorskiego (jako zastępcy przewodniczącego), Wacława Kani 

(jako zastępcy przewodniczącego), Adama Zdziebło, Gabrieli Lenartowicz, 

Martyny Starc. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Jacka 

Świetlickiego (jako przewodniczącego), Jana Kawuloka, Witolda Naturskiego, 

Piotra Spyry. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydatury: Mariana 

Jarosza, Cezarego Stryjaka. 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej w wyżej zaproponowanym składzie (druk 

III/16): 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

11) powołanie doraźnej Komisji – Kapituły Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego: 
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- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Ludgardy Buzek (jako przewodniczącej), Karola Węglarzego, Krzysztofa 

Stachowicza. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Barbary 

Dworak (jako zastępcy przewodniczącego), Krzysztofa Ślaskiego, Andrzeja 

Kamińskiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydaturę: Mariana 

Jarosza (jako zastępcy przewodniczącego). 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania doraźnej Komisji – Kapituły 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego w wyżej 

zaproponowanym składzie (druk III/17): 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

11) powołanie doraźnej Komisji ds. Polityki Prorodzinnej i Współpracy 

z Organizacjami Pozarządowymi: 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – klub radnych PO zgłasza kandydatury: 

Mieczysława Jagiełły (jako zastępcy przewodniczącego), Piotra 

Lewandowskiego, Zygmunta Klosy. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza kandydatury: Ryszarda 

Majera (jako przewodniczącego), Barbary Dworak, Leokadii Sobczyńskiej. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza kandydaturę: Henryka 

Moskwy (jako zastępcy przewodniczącego). 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. Polityki 

Prorodzinnej i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w wyżej 

zaproponowanym składzie (druk III/33): 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk 

III/18): 
 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – z mocy przepisów w skład 

tego gremium wchodzą marszałek oraz przewodniczący sejmiku – sejmik 

wybiera dwóch delegatów dodatkowo. W związku z tym, iż Marszałek 

Województwa i Przewodniczący Sejmiku reprezentują Platformę 

Obywatelską, klub PO postanowił oddać te 2 miejsca pozostałym 

ugrupowaniom. 

 

- radny Jacek Świetlicki – klub radnych PiS zgłasza radnego Czesława 

Sobierajskiego. 

 

- radny Michał Czarski – klub radnych LiD zgłasza radnego Sergiusza 

Karpińskiego. 

 

[osoby zgłoszone wyraziły zgodę na kandydowanie] 

 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2007 

(druk III/22): 
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- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – wspólnie z Zarządem 

przyjęta została zasada, że w danym punkcie merytorycznym będzie można 

uzyskać wyjaśnienia ze strony kompetentnego dyrektora, ewentualnie 

przedstawiciela Zarządu, jeżeli będą wątpliwości. 

 

- radny Piotr Spyra – zgłosił propozycję poprawki polegającej na uzupełnieniu 

§ 5 o punkt 4 o treści: podtrzymywania tradycji narodowej, pielęgnowania 

polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej. 

Uzasadnienie jest takie, że punkty, o których tam się mówi mają służyć 

integracji województwa śląskiego, natomiast kultura narodowa, tożsamość jest 

jednym z najważniejszych czynników integracji społecznej. Intencją 

uchwałodawcy było zapewne też poszerzanie kontaktów w ramach Unii 

Europejskiej, a dziedzictwo kultury narodowej jest jednym z najważniejszych 

elementów, które służą integracji i które są wspólnym dziedzictwem narodów 

tworzących Unię Europejską. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – proszę zgodnie z przyjętą 

procedurą o dostarczenie poprawki na piśmie. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – może dlatego, że nie było możliwości omówienia 

tego projektu na komisji wynika ta dyskusja. W tym samym paragrafie, w 

punkcie 8 pisze: kultury i ochrony dziedzictwa kulturowego, a w punkcie 14: 

wspierania procesów integracji mieszkańców województwa śląskiego i 

przeciwdziałania wszelkim formom dyskryminacji. Te dwa zadania w pełni 

wyczerpują to, co zostało przedstawione we wcześniejszej propozycji, w 

związku z tym nie ma uzasadnienia dla rozszerzania katalogu działań. 

 

- radny Jacek Świetlicki – [z miejsca, poza nagraniem] 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – propozycja PiS-u mówi o podtrzymywaniu 

polskości – myślę, że polskość u nas zagrożona nie jest, ale jeśli 

pozostalibyśmy przy takim zapisie, to należałoby go rozszerzyć o zapis: a 

także tradycji dziedzictwa kulturowego mniejszości narodowych 

zamieszkujących województwo. To są równoprawni obywatele naszego 

województwa i także kultywują dziedzictwo narodowe, dziedzictwo 

kulturowe naszej ziemi. 

 

- radny Zygmunt Wilk – w tej chwili wywiązała się dyskusja na projektami, co 

do których nie ma opinii komisji. Wniósł o przerwę w obradach Sejmiku, aby 

nowo wybrane komisje miały okazję zaopiniować uchwały. 

 

- radny Jacek Świetlicki – [z miejsca, poza nagraniem] 
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- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – ogłaszam 10 minut przerwy. 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – w przerwie została 

przedstawiona zmodyfikowana poprawka i propozycja ta polega na tym, aby 

w § 5 uzupełnić o punkt: podtrzymywania tradycji narodowej, pielęgnowania 

polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej, a 

także pielęgnowania i rozwijania tożsamości lokalnej. 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem poprawki o treści przedstawionej wyżej: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 8 

 

 

Głosowanie nad uchwałą (wraz z poprawką): 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Województwo Śląskie (druk 

III/25): 
 

- radny Leszek Piotrowski – został złożony wniosek przez radnego Zygmunta 

Wilka i nie został rozpoznany przez Sejmik. Uchwały, które mają być 

procedowane są przygotowane wadliwie, przez nieuprawnione osoby (radca 

prawny). To jest wada formalna. Chodzi także o jakość uchwał. Tematy tam 

zawarte muszą być przedmiotem posiedzeń komisji w tej chwili wybranych. 

Wniósł – zgodnie z § 15. Regulaminu - o przerwanie sesji Sejmiku – chodzi o 

wielodniową przerwę do poważnej pracy w komisjach. 

 

- radny Alfred Brudny – uchwał nie przedstawia radca prawny, tylko Zarząd – 

Sejmik obraduje nad uchwałami wnoszonymi przez Zarząd, a opinia radcy 

prawnego jest konieczna. 
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- Wicemarszałek Grzegorz Szpyrka – jest sytuacja dosyć trudna. Idąc za 

tokiem rozumowania radnego Piotrowskiego należałoby się spotkać 29. 

grudnia na sesji zwołanej dodatkowo. Prace nad uchwałą trwały sporo czasu i 

nie ma w niej błędów. Jeśli będzie wola przerwania sesji, to musi być 

dodatkowe spotkanie. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – jest bezsporne, że projekty uchwał powinny być 

analizowane przez właściwe komisje, natomiast ten przypadek można 

potraktować jako szczególny, bo jest to regulacja, która dzisiaj już 

obowiązuje, ale to ustawa narzuca obowiązek wprowadzania co roku 

regulaminu wynagradzania. Co roku jest wprowadzany nowy, który od 

poprzedniego różni się minimalnie – tylko wartością niektórych stawek, które 

są waloryzowane. Zatem wydaje się zasadne przyjęcie tego regulaminu, aby 

wszedł w życie bez zbędnej zwłoki w naszych jednostkach. 

 

- Marszałek Janusz Moszyński – nie jest winą Zarządu Województwa, że 

wybory były 12. listopada, 15. listopada poprzedni Zarząd był zmuszony 

złożyć projekt budżetu, 27. listopada został wybrany nowy Zarząd, a 31. 

grudnia nieodwołalnie nastąpi koniec roku. Procedowanie druków bez opinii 

komisji nie powinno mieć miejsca, ale również nie powinno być wyborów w 

momencie, kiedy składa się projekt budżetu, stąd prośba o wyrozumiałość, a 

Zarząd dołoży starań, aby takie sytuacje więcej miejsca nie miały. W tej 

sytuacji koniecznym będzie wnioskowanie o zwołanie następnej sesji na 29. 

stycznia, aby po wypełnieniu całej procedury budżetowej uchwalić budżet na 

rok 2007. Jest to czas absolutnie konieczny do spełnienia wymogów 

procedury, ale wydaje się niezasadnym zwoływanie bez wyraźnej potrzeby 

dodatkowej sesji. Zarząd wnosi więc o uchwalenie tak tej, jak i następnych 

uchwał bez opinii komisji, a wybrane zostało tylko to, co jest naprawdę 

konieczne do uchwalenia do końca roku. 

 

- radny Jacek Świetlicki – na klubie była poruszana ta kwestia, ale to Sejmik 

powinien podjąć decyzję. Skoro regulamin już obowiązuje, to kolejna jego 

wersja jest zapewne również zgodna z obowiązującymi przepisami i powinna 

być przegłosowana. 

 

- radny Andrzej Hutnik – nie jest wskazanym robienie poprawek, ponieważ 

wymagać to będzie uzgodnień ze związkami zawodowymi nauczycieli – stąd 

propozycja zaakceptowania regulaminu w przedłożonym kształcie. 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – sytuacja jest do rozwiązania na gruncie 

Statutu. Co prawda art. 18 c przewiduje procedurę opiniowania przez komisje, 

lecz nie ma żadnych sankcji za brak takowej. Ponadto Statut daje Sejmikowi 
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możliwość określenia innego trybu postępowania, np. odnośnie uchwał 

wprowadzanych w dniu sesji. Niektórzy radni rzeczywiście otrzymali te 

materiały dzisiaj ze względu na strajk poczty i chyba per analogiam można 

rozwikłać tą kłopotliwą sytuację i przyjąć szczególny tryb ze względu na 

terminy, zwłaszcza, że nie jest to przez nikogo zawinione. Ponadto, uchwały 

te nie rodzą takich konsekwencji prawnych, czy finansowych, aby nie można 

ich było na kolejnej sesji zmienić. 

 

- radny Czesław Sobierajski – zaapelował do radnego Piotrowskiego, aby ze 

względu na szczególną sytuację wycofał wniosek. W razie gdyby nie było 

wycofania wniosku, wówczas będzie wniosek przeciwny. 

 

- radny Leszek Piotrowski – [z miejsca, poza zagraniem – wycofanie wniosku] 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  47 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego 

na 2006 rok (druk III/27): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2006 rok (druk III/28): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 

rok gospodarstwa pomocniczego i rachunku dochodów własnych 

jednostek budżetowych (druk III/26 + autopoprawka): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Szpitalowi Chorób 

Płuc w Siewierzu (druk III/20): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych związanych z budowaniem systemu ratownictwa 

medycznego (druk III/21): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  45 
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przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Najświętszej Maryi Panny 

w Częstochowie umowy najmu lokali użytkowych na okres 10 lat 

(druk III/23): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego 

Szpitala Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu 

poprzez utworzenie w jego strukturach Poradni Kardiologicznej 

(druk III/24): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czynności z zakresu prawa 

pracy dokonywanych przez Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego wobec Marszałka Województwa Śląskiego 

(druk III/29): 
 

Uwag nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk III/19): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają w budżecie własnym Województwa Śląskiego z upływem 

roku budżetowego 2006 oraz określenia ostatecznego terminu ich 

realizacji w 2007 roku (druk III/30): 
 

- radny Wiesław Maras – w projekcie uchwały brak jest środków 

niewygasających na drogach wojewódzkich, zgłoszonych przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Poprosił o wyjaśnienia. 

 

- Marszałek Janusz Moszyński – brak tej pozycji, jak wielu innych bierze się 

ze zmienionej filozofii. Zarząd przyjął zasadę, że środki niewygasające mogą 

być jedynie do 30. czerwca roku następnego i – po drugie – wyłącznie na te 

przedsięwzięcia, gdzie inne zobowiązania, zawarte umowy, rozstrzygnięte 

przetargi, realizacje w toku, gwarantują wydatkowane tych środków do 

wskazanego terminu. Pozostałe zadania, jeżeli nie są w tym roku realizowane, 

będą autopoprawką przeniesione do projektu budżetu na rok 2007. Chodzi o 

ograniczenie środków niewygasających do niezbędnego minimum. To nie 

stanowi żadnego zagrożenia dla realizacji tych zadań. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – temat wiąże się pośrednio z następnym, 

dotyczącym WPI. Pod koniec poprzedniej kadencji dokonano zmian w 

wysokościach dotacji dla spzoz-ów, po to by umożliwić realizację zadań, 

które pierwotnie były zaplanowane do wykonania w roku 2006, ale później, 
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głównie z powodu przeciągających się procedur przetargowych, zostały 

rozpisane na 2 lata (2006-2007). Już po ustaleniu ostatecznej listy spzoz-ów 

pojawiły się kolejne wnioski – 2 z nich zostały uwzględnione (Szpital 

Wojewódzki w Tychach i Psychiatryczny w Toszku) – wydawało się, że 

będzie możliwość wydatkowania środków przez 2 lata. Propozycja jest zatem 

taka, że albo wydadzą środki w tym roku, albo ich nie mają. Stąd pytanie czy 

nie rodzi to jakichś konsekwencji w ustalaniu czy zarządzający ma pokrycie 

finansowe na realizację zadań po 31. grudnia br., ponieważ poprawka do 

budżetu zostanie przedstawiona w terminie późniejszym. 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – tak środki 

niewygasające, jak i WPI łączyć będzie autopoprawka. Znowelizowana 

ustawa o finansach publicznych zakłada, iż załącznikiem do projektu budżetu 

musi być WPI. Ponieważ nie uda się uchwalić budżetu przed końcem roku, to 

od 1. stycznia obowiązuje projekt, do którego w załączniku 15. są zadania z 

zakresu opieki zdrowotnej, zaś niewygaszenie szpitali w Tychach i w Toszku 

jest z gwarancją, że będą pieniądze, a w autopoprawce będą uwzględnione 

środki na drogi, szpitale. W związku z tym, że autopoprawka zostanie 

przedstawiona około 15. stycznia, a budżet będzie przyjęty 29., nie stoi nic na 

przeszkodzie, żeby tych wszystkich regulacji dokonać do końca stycznia, czy 

początku lutego. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr II/53/29/2006 

w sprawie aktualizacji Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 

Województwa Śląskiego (druk III/31): 
 

- radna Gabriela Lenartowicz – wniosek o ogłoszenie przerwy. W jej trakcie 

zbierze się Komisja Rozwoju. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – stosownie do ustaleń podczas 

Konwentu i na wcześniejszy wniosek co do spotkania Komisji Rozwoju, a 

także by dać niektórym radnym możliwość zapoznania się z gmachem 30 

minut przerwy. 
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- radny Jacek Świetlicki – prośba o wydłużenie przerwy o 15 minut, aby mógł 

się spotkać klub PiS. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – wobec powyższego do 14
30

. 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – prośba o zgłoszenie jednej 

osoby do komisji skrutacyjnej wobec chwilowej nieobecności jednego z 

członków. 

 

- radny Jacek Świetlicki – zaproponował radnego Marka Migasa. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – prośba o sprawdzenie 

quorum… Na sali jest 27 osób, więc jest quorum. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – stwierdził, iż nie bardzo rozumie intencje tego 

projektu, ponieważ ostatnie zmiany w WPI były powiązane ze zmianą budżetu 

na rok 2006 i przygotowanie projektu budżetu na rok 2007. Jeżeli więc w 

uzasadnieniu czytamy, że ostatnia nowelizacja ma być uchylona, bo WPI ma 

być załącznikiem do projektu budżetu na rok 2007, to dlaczego uchylamy 

tylko poprawkę do WPI, a nie uchylamy całego WPI ? Natomiast jest 

zrozumiałe, że mogą być problemy z zagwarantowaniem środków na 

realizację zadań na przełomie roku 2006 i 2007. 

 

- Pan Tadeusz Glücksman, Dyrektor Wydziału Inwestycji – sprawa ma 

związek z ustawą o finansach publicznych obligującej do łączenia WPI z 

projektem budżetu na dany rok, ponieważ osobne funkcjonowanie (co 

potwierdza także Regionalna Izba Obrachunkowa) byłoby pewną 

nieprawidłowością. WPI zostanie włączone jako załącznik 15. do projektu 

budżetu. Różnica z poprzednimi wersjami jest taka, że nie będzie tam 

inwestycji jednorocznych, nie będzie tematów związanych z remontami oraz 

kończy się temat związany z kontraktami wojewódzkimi. Stąd załącznik ten 

jest mniej obszerny niż przewidywany wcześniej WPI. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – jeśli uchylamy uchwałę, która zmieniła WPI na 

jednym z ostatnich posiedzeń [poprzedniej kadencji], to wszystko to, o czym 

dyrektor przed chwilą mówił pozostaje w WPI. Dlaczego uchylamy tylko 

uchwałę zmieniającą WPI, a nie uchylamy całego WPI ? Byłoby to zresztą też 

bezsensem, bo WPI przestanie funkcjonować z dniem 1. stycznia przyszłego 

roku, bo zacznie obowiązywać projekt uchwały budżetowej na rok 2007, czyli 
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także załącznik 15. Co jest powodem, że Sejmik ma dziś uchylać tamtą 

uchwałę, jeżeli tamtej uchwały nie uchylił ani nadzór Wojewody, ani nadzór 

RIO ? 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – każdorazowo 

aktualizacja WPI, to był tekst jednolity, skorygowany. W związku z tym tekst 

przyjęty w październiku był to tekst zaktualizowany na dany moment. W 

uchwale jest zapisane, że uchyla się poprzednią z dniem 1. stycznia dlatego, że 

z tym dniem wchodzi WPI, które jest załącznikiem do budżetu, aby nie było 

sytuacji, że z dniem 1. stycznia obowiązują 2 WPI. 

 

- radny Wiesław Maras – złożony dzisiaj projekt uchwały prowadzi do 

sytuacji, że obowiązywać nas zacznie WPI sprzed tej uchwały. Wracamy o 

jeden takt do tyłu, bo ta uchwała uchyla zmiany plus zapis, że mamy tekst 

jednolity. W związku z tym niezrozumiałym jest dlaczego taka treść projektu 

tu się znalazła. Powinniśmy uchylić wszystkie poprzednie uchwały dotyczące 

tego zagadnienia, bo uchylenie jednego cofa nas tylko do poprzedniej treści. 

Należałoby przyjąć inne rozwiązanie – dokonać zapisu w uchwale 

budżetowej, że w przypadku, kiedy ten załącznik stanie się obowiązującym, 

tracą moc wszelkie uchwały podjęte w sprawie WPI. Wtedy staje się to 

czytelne. Cofnięcie się do tyłu jest gorszą sytuacją prawną. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 7 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej celem 

wsparcia osób poszkodowanych w wyniku katastrofy (druk III/32): 
 

- Pan Janusz Piotrowski, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 

– na poprzedniej sesji podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

rodzinom poległych górników z Kopalni Halemba. Informacje uzyskane z 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej nie były precyzyjne – adresy 

zamieszkania górników były inne. Korekta polega uwzględnieniu liczby 

poszkodowanych (zmiana kwot) z poszczególnych gmin – dodatkowo 

pojawiła się gmina Gierałtowice. Po przyjęcie tej uchwały Zarząd podejmie 

uchwały o podpisaniu umów dotyczących przekazania pomocy. Pismo z 

MOPS-u z korektą adresów jest z dnia 6. grudnia. 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Świetlicki – ponieważ Komisja Rozwoju długo procedowała, 

klub PiS nie zdołał się zebrać – stąd wniosek o 10 minut przerwy. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – propozycja rozpatrzenia 

najpierw punktu: interpelacje oświadczenia…, a przerwa zostałaby ogłoszona 

później. 

 

 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- Marszałek Janusz Moszyński – radni otrzymają podpisane przez Wojewodę i 

Marszałka na spotkanie opłatkowe i przekazanie betlejemskiego światła 

pokoju – odbędzie się to 19. grudnia o godzinie 15
00

. Są zaproszeni 

parlamentarzyści, szefowie najważniejszych służb wojewódzkich oraz 

przedstawiciele samorządów (burmistrzowie, starostowie, wójtowie). Prośba o 

odnotowanie w protokole, iż nie brał udziału w głosowaniu nad uchwałą w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Marszałka Województwa. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – zaproponował kalendarium prac nad 

projektem budżetu. Prośba, aby do 28. grudnia komisje przygotowały uwagi 

do projektu budżetu. Komisja Budżetu odbędzie się 18. grudnia, a kolejne 3. 

stycznia wespół z przewodniczącymi pozostałych komisji. 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – prośba o przedstawienie projektu stanowiska 

w sprawie wyrażenia dezaprobaty wobec ograniczania kompetencji samorządu 

wojewódzkiego… 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – nie ma chyba przeszkód, aby 

Sejmik zapoznał się z projektem… 

 

- radny Sergiusz Karpiński – chyba nie chodziło o to, aby przyjmować to w 

tym punkcie, ale raczej by wprowadzić do porządku nowy punkt… 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – konkluzja wypowiedzi radnej 

Lenartowicz będzie zapewne do tego zmierzała. 
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- radna Gabriela Lenartowicz – wniosek w imieniu Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego o rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie 

uchwały w sprawie oświadczenia dotyczącego zapisów ustawy z dnia 6. 

grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. Propozycja 

stanowiska, zaakceptowana przez Komisję, zostanie przedstawiona w 

stosownym miejscu. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – zmiana porządku obrad 

wymaga bezwzględnej większości, czyli 25 głosów za. To oznacza tylko 

zmianę porządku, natomiast przerwa na posiedzenie klubu będzie. 

 

- radny Czesław Sobierajski – propozycja przerwy jest zasadna. Klub PiS musi 

się naradzić nad tą uchwałą. 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – przypomniał o obowiązku 

złożenia oświadczenia majątkowego do dnia 27. grudnia br. Co do informacji, 

że nie wszyscy radni otrzymali zawiadomienia i materiały na sesję – wynikało 

to z sytuacji strajkowej w przedsiębiorstwie Poczta Polska. Żeby uniknąć 

takich sytuacji w przyszłości na kilka dni przed następną sesją zostanie to 

sprawdzone telefonicznie. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – prośba o dostarczenie radnym poprzedniej 

kadencji i którzy są radnymi tej kadencji informacji o wysokości dochodów z 

diet za rok 2006. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – zacytował treść projektu 

uchwały z druku III/34 w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

zapisów art. 28 ust. 3 ustawy z dnia 6. grudnia 2006 roku o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju. Czy są pytania w kwestii formalnej. 

 

- radny Jacek Świetlicki – ze względu na sposób i tryb przygotowania tej 

uchwały klub PiS będzie przeciwny tej uchwale. 

 

- radna Gabriela Lenartowicz – nie jest to pierwszy raz, kiedy Sejmik 

przyjmuje oświadczenie. Dotyczy to przeważnie kwestii, które dzieją się 

pomiędzy sesjami. Taki tryb był dotąd powszechnie stosowany. Sprawa jest 

nagląca i jako radni nie możemy nie wyrazić swojej opinii. Jakie będzie to 

stanowisko, to będzie decyzja Sejmiku, ale nie możemy udawać, że nic na ten 
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temat nie wiemy. Uchwała została przedyskutowana przez Komisję, zatem 

procedura nie została zlekceważona i nic nie stoi na przeszkodzie, aby o tym 

teraz dyskutować. Nie możemy nie zająć stanowiska jakiekolwiek by nie było. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia oświadczenia dotyczącego zapisów art. 28 ust. 3 ustawy z dnia 6. 

grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju (druk III/34): 

 

za  29 

przeciw 15 

wstrzym. 0 

 

 

21 a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

zapisów art. 28 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o 

zasadach prowadzenia polityki rozwoju (druk III/34): 
 

- radny Jacek Świetlicki – sposób i tryb wprowadzania tego do porządku budzi 

nasze zastrzeżenia i daleko idące wątpliwości. Wnioski po porannym 

Konwencie dotyczącego tegoż trybu i sposobu były inne. Tak się nie stało. 

Uchwała została wprowadzona trochę tylnymi drzwiami, ale zgodnie z 

procedurami. Rzecz dotyczy kwestii ustrojowych państwa, a radni żadnych 

merytorycznych materiałów, czy analiz na ten temat nie otrzymali. Trudno się 

więc do tego odnieść i raczej należy to potraktować jako element pewnej 

demonstracji politycznej i klub PiS, na dzień dzisiejszy będzie głosował 

przeciw, nie dlatego, że jest przeciwnikiem samorządności. Materia jest trudna 

i skomplikowana. Staramy się - zgodnie z tym, co powiedział Marszałek na 

poprzedniej sesji - dążyć do kompromisowego załatwiania nawet najbardziej 

kontrowersyjnych spraw. W środowisku PiS są różne opinie na ten temat – 

ustawa przeszła w Sejmie bodaj jednym głosem. Senat wprowadził tam 

poprawki. Natomiast dzisiaj nie jest to najlepszy moment, aby to podejmować. 

Nie należy robić tego zbyt pośpiesznie. Klub PiS w tej konkretnej sprawie jest 

przeciwko, ale ma nadzieję, że porozumienie programowe zawarte z Platformą 

Obywatelską będzie kontynuowane. 

 

- Marszałek Janusz Moszyński – podziękował przedmówcy za koncyliacyjny 

ton wypowiedzi. Powinniśmy dołożyć starać, by zawirowania warszawskie 

nas tutaj nie skłócały. W sytuacji, kiedy następna sesja odbędzie się 

prawdopodobnie 29. stycznia, to brak stanowiska w tej sprawie dzisiaj, 

oznacza jego brak w ogóle. To jest pewien dyskomfort. Druga sprawa to brak 

stanowisk komisji, a fakt zaistniał w czwartek w ubiegłym tygodniu. To nie 

powinno mieć żadnego związku z tym jak my tutaj będziemy pracowali. 
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Oczywiście można mieć różne zdanie na temat tego, co zostało uchwalone w 

Sejmie pod warunkiem, że tu, na poziomie wojewódzkim, nie będzie nas to 

skłócało. Im mniej mocnych słów w takich sytuacjach, tym lepiej, stąd 

podziękowania dla Przewodniczącego Świetlickiego. Natomiast to, co chcemy 

przegłosować sprowadza się do niedobrego, naprędce skleconego zapisu, 

który jest w dodatku nieprecyzyjny. Nadzór prawny wojewody nad decyzjami 

samorządu ma miejsce, czyli gdyby nastąpiło złamanie prawa przy 

rozstrzyganiu konkursów – co trudno sobie wyobrazić – to z mocy już 

posiadanych kompetencji wojewoda ma prawo ingerować. Sprzeciw 

środowisk samorządowych budzi zapis mówiący o udokumentowanych 

nieprawidłowościach. To jest taki gumowy paragraf – użyty rozumnie będzie 

służył poprawie. Zarząd deklaruje, że będzie umiał się porozumieć z 

Wojewodą tak, aby nawet te kulawe narzędzia były używane w sposób 

roztropny. My jednak nie odnosimy się jednak do sytuacji śląskiej, to jest 

prawo dla całego kraju i można sobie wyobrazić, że ktoś, gdzie indziej będzie 

czynił z tego użytek nierozumny – teraz, albo w następnej kadencji 

parlamentu. Ustawa stawia również wojewodę w niezręcznej sytuacji, bo 

przyklepuje wszystko i jest adresatem pretensji. Raczej należy to traktować 

jako jakieś potknięcie w Warszawie i nie wychodzić stąd skłóconymi, a wola 

współpracy jest nadal podtrzymana. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – można powiedzieć, że każda z uchwał podjętych 

wcześniej miała większą moc niż ta i z punktu widzenia działania samorządu 

była o wiele ważniejsza. Ponieważ sprawa zaczęła budzić na Konwencie 

kontrowersje polityczne uznaliśmy, że lepiej będzie jeżeli z tą propozycją 

wystąpi komisja po to, by odciąć ten ogon partyjny. Okazało się, że nie było to 

możliwe. Będą takie sytuacje, że trzeba będzie podejmować decyzje wręcz z 

godziny na godzinę, ale gdyby dzisiaj Sejmik się w tej sprawie nie 

wypowiedział, to by się właśnie wypowiedział przez brak stanowiska. 

 

- radny Czesław Sobierajski – nie chodzi o to, żeby nie dyskutować – 

oczywiście, że tak, ale zawsze są obawy, kiedy tego typu propozycje 

wychodzą od formacji, która jeszcze niedawno z samorządnością nie miała nic 

wspólnego. Uzasadnienie uchwały prawie, że przeczy treści uchwały. Jeśli 

wyrażamy dezaprobatę, to ta treść uzasadnienia powinna być treścią uchwały. 

Ustawa został przyjęta i podpisana przez Prezydenta i brakuje tylko listy co to 

są te udokumentowane nieprawidłowości. Tu jest delegacja i minister musi to 

napisać i wtedy będziemy widzieć co należy ominąć żeby się nie narazić na 

kolizję i weto wojewody, czyli nie ma zagrożenia jeśli będzie pokazane, które 

to są nieprawidłowości. Uzasadnienie do uchwały należałoby uzupełnić o 

żądanie w krótkim czasie takiej listy. 
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- radna Gabriela Lenartowicz – wiele emocji wokół tego narosło, należy się 

skupić na rozbiorze logicznym. Oświadczenie wyraża dezaprobatę z powodu 

ograniczenia kompetencji samorządu – to jest truizm. Każdy samorządowiec 

chyba się pod tym podpisze. My stanowimy ten samorząd, więc możemy się 

wypowiadać. W związku z tym zwracamy się o nowelizację kontrowersyjnego 

artykułu nie mówiąc nawet w jakim kierunku ma ona iść. W domyśle ma iść 

chociaż w kierunku doprecyzowania. To kontekst, a nie treść tego 

oświadczenia budzi emocje. Co do wypowiedzi poprzednika: w ust. 3 art. 28 

nie ma delegacji do tworzenia aktów wykonawczych, które doprecyzują listę 

nieprawidłowości. Takie doprecyzowanie nie jest możliwe bez pełnej 

nowelizacji, o którą właśnie apelujemy, zatem nie można też wystąpić z tym 

apelem do ministra. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – przychylił się do wypowiedzi radnego 

Karpińskiego, że nieraz przyjdzie podejmować decyzję z godziny na godzinę i 

nie rozwodzić się zbyt długo nad tego rodzaju kwestiami, stąd wniosek o 

zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 

 

- radny Piotr Zienc, Przewodniczący Sejmiku – brak sprzeciwu wobec tego 

wniosku, zatem przechodzimy do głosowania. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 14 

wstrzym. 0 

 

 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 16
10

. 

 


